
 

 

 

Folketingets Sundhedsudvalg har den 27. juni 2022 stillet følgende spørgsmål nr. 893 

(Alm. del) til sundhedsministeren, som hermed besvares.  Spørgsmålet er stillet efter 

ønske fra Martin Geertsen (V). 

 

Spørgsmål nr. 893:  
”Ministeren bedes redegøre for, om optaget på de tandfaglige uddannelser, 

herunder tandplejerstudiet, bør afspejle de seneste års udvikling i tandsundheden.” 

 
Svar: 
Sundhedsministeriet har til brug for besvarelse af spørgsmålet indhentet bidrag fra 
Uddannelses- og Forskningsministeriet, som oplyser følgende: 
 
”Dimensioneringen af tandplejer- og tandlægeuddannelserne er fastsat på baggrund 
af Sundhedsstyrelsens tandplejer- og tandlægeprognoser, som opdateres hvert 5. år.” 
 
Jeg kan oplyse, at der ifølge ”Sundhedsstyrelsen Tandplejeprognose 2018-2040. Ud-
buddet af personale i tandplejen” forventes en betydelig vækst i antallet af tandple-
jere. Frem mod 2040 forventes antallet af tandplejere således at stige med 42 pct. 
med de givne antagelser, der ligger til grund for fremskrivningen. 
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